



EDUCATING FOR LIFE!
HÓT'ALQO HOGHAGOTEQO
UNE ÉDUCATION POUR LA VIE !

Yellowknife Education District No. 1

District Newsletter

October | Ehts'q k'e Yats'ehthi Zaà 2025

Dear Students, Staff, and Families,

It is hard to believe that we are already over a month into the new school year. I hope students and staff have settled into their classrooms and are looking forward to a year full of learning and growth.

All YK1 schools hosted Open Houses throughout September. These events are a wonderful opportunity for families to meet school staff and learn more about the wide range of programs we offer. Each of our schools has something unique to share, and we appreciate families taking the time to explore these experiences.

This year also brings important continued work in curriculum renewal, including the phased implementation of the NWT adapted Grades 1–3 curriculum. At the same time, Grade 7 students across YK1 will participate in the Foundational Skills Assessment, which helps identify strengths and areas for growth in core skills. These initiatives are key to ensuring all students are supported in building a strong foundation for future success.

In addition, the Board has begun its review of YK1's Strategic Priorities. This process will ensure that our direction continues to align with the needs of students, families, and the broader community while focusing on safe, equitable, and effective education.

October 5 marks World Teachers' Day – a time to celebrate educators and reflect on the critical role they play in shaping the future. I want to extend my heartfelt thanks to all of our teaching staff. Your work makes a difference every single day, and your impact on students may go further than you'll ever know.

(Continued on next page)

Wiilideh translation of October provided by Mary Jane Lafferty



Shirley Zouboules
Superintendent

UPCOMING EVENTS

October

- 03 Cross Country Running
(Fort Providence)
- 13 No School
(Thanksgiving)
- 14 Committee of the Whole
District Office, 12 PM
- Board Meeting
District Office, 7 PM
- 17- Lawrie Hobart Volleyball
19 Tournament (Fort Smith)
- 21 Board Education Meeting
District Office, 6 PM
- 23 Spike It, Senior
Volleyball

- 30 Spike It, Junior Volleyball

PAC Meetings

- 21 NJM, 7 PM
- 29 MHS, 6:30 PM

www.yk1.nt.ca

Superintendent's Message Continued

This month also provided an important moment to pause and reflect as we honoured Truth and Reconciliation Day. Our schools engaged in meaningful activities and conversations to recognize the legacy of residential schools and to reaffirm our shared responsibility to walk the path of reconciliation. These experiences strengthen our collective commitment to building respectful and inclusive learning environments for all students.

Later this month, I look forward to catching some of the action during the junior and senior Spike It! volleyball tournaments in Yellowknife. I'd also like to congratulate École Sir John Franklin High School senior girls' soccer teams on their championship win at last month's tournament in Hay River.

Wishing you a safe and happy October!

Warm regards,
Shirley Zouboules
Superintendent of Schools
Yellowknife Education District No. 1



GET TO KNOW THE DISTRICT OFFICE STAFF

ADMINISTRATION



Shirley Zouboules
Superintendent/ CEO

Shirley is a Northerner. Born and raised in and around Dehcho, she grew up enjoying this amazing place. She is parent to two amazing adults and partner to a creative, outgoing chef.



Landon Kowalzik
Assistant Superintendent,
Human Resources and Learning

Landon is featured in Ken Reid's book, Hometown Hockey Heroes, where he discusses his hometown hero from his childhood.



Graham Arts
Assistant Superintendent,
Curriculum and Learning

Graham seems unable to resist adding to his growing family of cats. Or rather, they regularly accept his offer of a residence, free specialized food, shelter and most of his bed at night.



Lisa Vass,
Secretary Treasurer

Lisa is from Ontario but has spent more than half her life in the north and western Canada. Lisa lived and worked in the community of Wekweeti for five year and returns regularly to visit her friends. She is also an avid cyclist and most vacations have a cycling focus.



Patrizia Thagard,
Executive Assistant

Pat grew up in Toronto but has lived more than half of her life in the NWT, which included 3 years in Cambridge Bay. She has photos in, and authored some of the content in the first printing of Barrenland Beauties, a book about flora in the Kitikmeot region. Pat and her family have lived in Yellowknife since 1991.

MAINTENANCE



Jordan Martin
Director of Operations

Jordan majored in sculpture at Art College. You can still see some of the ravens he sculpted for a community art project on light posts downtown. He made the original sculpture and mold, and casts were made and given to other artists to paint.

Maintenance also Featuring:

Gerald Newhook

Norm MacIsaac

Elmer Gacayan

Emilson Uy

Arben Sulejmanov

INFORMATION TECHNOLOGY SERVICES



Martin Male
Manager, Technology Services

Martin's first job was selling men's clothing... which is funny because he is color blind. He needed help from other staff to coordinate ties, suits and shirts. He was also the photographer at Aurora Village for Hockey Day in Canada when it was in YK and is an avid cyclist.

IT also Featuring:

Jason Simpson



Annie Lagomasino
Executive Assistant

Co-starred once in a 20-minute Blue Man Group skit in Las Vegas. No Oscars were awarded. Nowadays, Annie prefers playing piano, board games, crafting, and spoiling her cats.

EDUCATION SERVICES



Graham Arts
Assistant Superintendent,
Curriculum and Learning



Andrea Harding
Regional Indigenous Languages and
Education Coordinator

Andrea has always been a supporter of the SPCA. She recently adopted her newest pup "Carlton Banks" to join herself, her husband and 2 boys at home.



Kim Lee
Instructional Coordinator,
English Programs

Kim is originally from Saskatchewan and spent a great deal of time on her family's farm. Watching hummingbirds at the feeder, bright blue skies, fields of flowering canola, and puttering around on the John Deere Gator are some favourites.



Jeff Mcconomy
Supervisor of Instruction,
French Programs

When Jeff flies on an airplane, he does nothing but stare at the seatback in front of him. He does not listen to music, read, or use his phone. His wife thinks this is rather odd. He thinks it is perfectly reasonable behaviour.



Kate Powless
Instructional Coordinator,
French Programs

As high school teacher at Sir John, Kate had the opportunity to travel with students internationally five times, visiting 9 different countries.



Iona Strachan,
Regional Inclusive Schooling
Coordinator

Iona worked in the fashion industry for Justina McCaffrey Haute Couture bridal. She was part of this company's New York Bridal Fashion Week team, where she worked with Kleinfeld Bridal's buyer team (the setting of Say Yes To The Dress New York).



Lori Bailey,
Regional Inclusive Schooling Coordinator

Lori is originally from PEI but swapped red sand for frozen lakes when she moved to Yellowknife in 1997 to pursue her career in education. Lori's happiest when with her family, which includes two sweet and spicy boys and one very lucky husband. Lori loves spending time outdoors with friends, enjoying nature- summers on the beautiful PEI beaches and winters bundled up exploring somewhere. Essentially, she's living the best of both worlds. Anne of Green Gables with a touch of frostbite.

FINANCE



Lisa Vass,
Secretary Treasurer



Tessa Elliott
Financial Coordinator

Tessa has an interest in and love of world geography and travel. She is able to name every country and recognize each country's flag.



Sonali Chandrathilake
Accounts Payable

Sonali is from the Pearl of the Indian ocean, Sri Lanka. She is a hardworking overthinker who enjoys spending time alone. Some of her best ideas come when she's alone with her thoughts!



Victor Bansria,
Payroll & Finance officer

Victor grew up in India, was educated in the US and now lives in Canada. His hobbies are hiking, travel and trying international foods.



Dulari Ranathunga,
Payroll & Finance officer

Dulari has been living in Yellowknife for almost 10 years with her family and calls Yellowknife her second home. Dancing, baking and cross stitching are among her many interests. She recently started learning Gen-Z slangs to keep up with her teenage daughter.

A MESSAGE FROM THE BOARD CHAIR

It was wonderful to see so many families, students, and community members at September's open houses. The energy was incredible, and we thank staff for welcoming everyone so warmly.

Last month, trustees, District Office staff, and community members gathered for YK1's Strategic Planning session. Thank you to all who joined and shared their perspectives. Our plan reflects who we are: a district rooted in meaningful learning, community collaboration, and preparing students for life beyond the classroom.

Trustees also met with Yellowknife MLAs to share YK1 successes — including achievement highlights, inclusive and Indigenous education initiatives, and the value of community partnerships and student engagement. At the same time, we discussed challenges that need government support. Our schools are aging and in need of repairs, and in some cases even replacements. We are also facing funding shortfalls, limited access to special health services, and a growing need for more mental health supports.

Looking ahead, YK1 will be represented at the Federal Advocacy Event in Ottawa this October, ensuring our voices are heard on priorities such as the National School Food Program. In the meantime, we will continue to advocate for Support Assistant funding, which is essential to student learning, safety, and well-being.

On behalf of the Board of Trustees, thank you for your continued trust and support. Together, we are building the best possible future for our students.



Barbara Bell
Chairperson





ios

Download the YK1 App

Stay informed about what is happening in our schools and district!



Android



École Itlo (JK-5)
5700 51A Avenue • X1A 1G7
(867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/itlo
Facebook: @yk1itlo



N.J. Macpherson School (JK-5)
525 Range Lake Road • X1A 3X1
(867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/njm
Facebook: @yk1njm



Mildred Hall School (JK-8)
5408 50 Avenue • X1A 1E5
(867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/mhs
Facebook: @yk1mhs



Range Lake North School (JK-8)
170 Borden Drive • X1A 3R1
(867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/rln
Facebook: @yk1rln



École William McDonald Middle School (6-8)
50 Taylor Road • X1A 3X2
(867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/wms
Facebook: @yk1wms



École Sir John Franklin High School (9-12)
4701 52 Avenue • X1A 2N8
(867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/sjf
Facebook: @yk1sjf



EDUCATING FOR LIFE!
HÓT'ALQO HOGHAGOTEQO
UNE ÉDUCATION POUR LA VIE!

Commission scolaire publique n°1 de Yellowknife

Bulletin de district

octobre | Ehts'q k'e Yats'ehthi Zaà 2025

Chers élèves, membres du personnel et familles,

Il est difficile de croire que nous soyons déjà à plus d'un mois du début de la nouvelle année scolaire. J'espère que les élèves et le personnel se sont bien installés dans leurs classes et qu'ils envisagent une année remplie d'apprentissage et de croissance.

Toutes les écoles de YK1 ont organisé des portes ouvertes en septembre. Ces événements représentent une belle occasion pour les familles de rencontrer le personnel scolaire et d'en apprendre davantage sur la vaste gamme de programmes que nous offrons. Chacune de nos écoles a quelque chose d'unique à partager, et nous remercions les familles d'avoir pris le temps de découvrir ces expériences.

Cette année marque aussi la poursuite d'un travail important de renouvellement du programme d'études, notamment la mise en œuvre progressive du curriculum adapté des TNO pour les 1re à 3e années. Parallèlement, les élèves de 7e année de toutes les écoles de YK1 participeront à l'Évaluation des compétences fondamentales, qui permet de cerner les forces et les domaines à améliorer dans les compétences de base. Ces initiatives sont essentielles pour s'assurer que tous les élèves disposent d'une base solide pour leur réussite future.

De plus, le conseil scolaire a amorcé l'examen des priorités stratégiques de YK1. Ce processus permettra de s'assurer que notre orientation continue de répondre aux besoins des élèves, des familles et de la communauté en général, tout en mettant l'accent sur une éducation sécuritaire, équitable et efficace.

(Suite à la page suivante)

Traduction en wiilideh du mois d'octobre fournie par Mary Jane Lafferty



Shirley Zouboules
Superintendent

ÉVÉNEMENTS À VENIR

octobre

- 03 course de cross-country
(Fort Providence)
- 13 congé d'école
(Action de grâces)
- 14 réunion du Comité
plénier et du conseil
d'administration
Bureau du district, 12h et 19h
- 17- tournoi de volleyball
- 19 Lawrie Hobart (Fort Smith)
- 21 réunion d'éducation du
conseil d'administration
Bureau du district, 18h
- 23 tournoi de volleyball
senior Spike It
- 30 tournoi de volleyball junior
Spike It
- Réunion du conseil
consultatif des parents
- 21 NJM, 19 h à 20 h
- 29 MHS, 18 h 30

Message de la surintendante (suite)

Le 5 octobre souligne la Journée mondiale des enseignants – un moment pour célébrer le personnel enseignant et réfléchir au rôle essentiel qu'il joue dans l'avenir de nos jeunes. J'aimerais exprimer mes sincères remerciements à tout notre personnel enseignant. Votre travail fait une différence chaque jour, et votre influence sur les élèves dépasse sans doute ce que vous pouvez imaginer.

Ce mois-ci a également offert un moment important pour s'arrêter et réfléchir à l'occasion de la Journée de la vérité et de la réconciliation. Nos écoles ont pris part à des activités et à des discussions significatives afin de reconnaître l'héritage des pensionnats autochtones et de réaffirmer notre responsabilité collective d'emprunter le chemin de la réconciliation. Ces expériences renforcent notre engagement commun à bâtir des milieux d'apprentissage respectueux et inclusifs pour tous les élèves.

Plus tard ce mois-ci, j'ai hâte d'assister à certains matchs lors des tournois Spike It! de volleyball junior et senior à Yellowknife. J'aimerais aussi féliciter l'équipe féminine senior de soccer de l'École Sir John Franklin High School pour sa victoire au tournoi du mois dernier à Hay River.

Je vous souhaite un mois d'octobre sécuritaire et agréable!

Cordialement,
Shirley Zouboules
Superintendent
Commission scolaire publique n°1 de
Yellowknife



FAITES CONNAISSANCE AVEC LE PERSONNEL DU BUREAU DE DISTRICT DE YK1

ADMINISTRATION



Shirley Zouboules Surintendante et chef de la direction

Shirley est originaire des Territoires du Nord-Ouest. Elle est née et a grandi dans la magnifique région du Dehcho. Elle est mère de deux enfants extraordinaires, maintenant devenus adultes, et est en couple avec un chef créatif et extraverti.



Landon Kowalzik Surintendant adjoint des ressources humaines et de l'apprentissage

Landon figure dans le livre de Ken Reid, Hometown Hockey Heroes, où il évoque le héros de son enfance dans sa ville natale.



Graham Arts Surintendant adjoint des programmes d'études et de l'apprentissage

Graham semble incapable de résister à l'envie d'agrandir sa famille de chats. En effet, il leur propose souvent un logement, de la nourriture spécialisée gratuite et une grande place dans son lit la nuit, une offre que les chats ne peuvent refuser.



Lisa Vass, Secrétaire-trésorière

Lisa est originaire de l'Ontario, mais a passé plus de la moitié de sa vie dans le nord et l'ouest du Canada. Elle a vécu et travaillé dans la collectivité de Wekweeti pendant cinq ans et y retourne régulièrement pour rendre visite à ses amis. Elle est également une cycliste passionnée et la plupart de ses vacances sont axées sur le vélo.



Patrizia Thagard, Adjointe de direction

Pat a grandi à Toronto, mais a vécu plus de la moitié de sa vie aux Territoires du Nord-Ouest, dont trois ans à Cambridge Bay (quand la collectivité faisait encore partie des Territoires du Nord-Ouest; elle fait maintenant partie du Nunavut). Elle a rédigé une partie du contenu de la première impression de Barrenland Beauties, un livre sur la flore de la région de Kitikmeot. On peut également y retrouver certaines de ses photos. Pat et sa famille vivent à Yellowknife depuis 1991.

ENTRETIEN



Jordan Martin Directeur des opérations

Jordan s'est spécialisé en sculpture dans une école d'art. On peut encore voir certains des corbeaux qu'il a sculptés dans le cadre d'un projet artistique communautaire sur des lampadaires du centre-ville. Il a réalisé la sculpture originale et le moule, et des moulages ont été faits et donnés à d'autres artistes pour qu'ils les peignent.

Également à l'honneur...

Gerald Newhook
Norm MacIsaac
Elmer Gacayan
Emilson Uy
Arben Sulejmanov

SERVICES DE TECHNOLOGIES DE L'INFORMATION (TI)



Martin Male Gestionnaire des services de technologies de l'information

Le premier emploi de Martin consistait à vendre des vêtements pour hommes, ce qui est amusant, car il est daltonien. Il avait besoin de l'aide d'autres membres du personnel pour coordonner les cravates, les costumes et les chemises.

Martin a également été photographe à Aurora Village pour la Journée du hockey au Canada qui a eu lieu à Yellowknife. Il est aussi un cycliste passionné.

Également à l'honneur...

Jason Simpson



Annie Lagomasino Adjointe de direction

Annie a accidentellement joué dans un sketch de 20 minutes du Blue Man Group à Las Vegas. Elle n'a toutefois pas reçu d'Oscar pour sa performance. Aujourd'hui, Annie préfère jouer du piano, jouer à des jeux-vidéo, fabriquer des boucles d'oreilles et gâter ses chats.

ÉDUCATION



Graham Arts

Surintendant adjoint des programmes d'études et de l'apprentissage



Andrea Harding

Coordonnatrice régionale de l'éducation et des langues autochtones

Andrea a toujours soutenu la Société canadienne pour la prévention de la cruauté envers les animaux (SPCA). Sa famille, qui se compose d'elle-même, de son mari et de ses deux garçons, a récemment accueilli un nouveau chiot, nommé Carlton Banks.



Kim Lee

Instructional Coordinator, English Programs

Kim is originally from Saskatchewan and spent a great deal of time on her family's farm. Watching hummingbirds at the feeder, bright blue skies, fields of flowering canola, and puttering around on the John Deere Gator are some favourites.



Jeff Mcconomy

Directeur des programmes d'enseignement en français

Lorsque Jeff prend l'avion, il ne fait rien d'autre que de fixer le dossier du siège devant lui. Il n'écoute pas de musique, ne lit pas et n'utilise pas son téléphone. Son épouse trouve cette habitude plutôt étrange; lui pense que c'est un comportement tout à fait raisonnable.



Kate Powless

Coordonnatrice pédagogique des programmes d'enseignement en français

En tant qu'enseignante à l'école secondaire Sir John Franklin, Kate a eu l'occasion de voyager cinq fois avec des élèves à l'étranger, visitant ainsi neuf pays différents.



Iona Strachan,

Coordonnatrice régionale de l'intégration scolaire

Iona a travaillé dans l'industrie de la mode pour la boutique de robes de mariées Justina McCaffrey Haute Couture. Elle a notamment participé à la Semaine de la mode nuptiale de New York, où elle a travaillé avec l'équipe d'acheteurs de Kleinfeld Bridal (la boutique de la série Say Yes To The Dress New York).



Lori Bailey,

Coordonnatrice régionale de l'intégration scolaire

Lori est originaire de l'Île-du-Prince-Édouard, mais elle a troqué le sable rouge pour les lacs gelés lorsqu'elle s'est installée à Yellowknife en 1997 pour poursuivre sa carrière dans l'enseignement. Rien ne la rend plus heureuse que le temps passé avec sa famille, qui comprend deux garçons adorables et turbulents, et un mari très chanceux. Lori aime passer du temps à l'extérieur avec ses amis et profiter de la nature. Elle aime passer l'été sur les belles plages de l'Île-du-Prince-Édouard et découvrir de nouveaux endroits l'hiver. En fait, elle vit le meilleur des deux mondes : de la maison aux pignons verts aux lacs gelés.

FINANCE



Lisa Vass,

Secretary Treasurer



Tessa Elliott

Coordonnatrice des finances

Tessa s'intéresse à la géographie mondiale et aux voyages. Elle est capable de nommer tous les pays et de reconnaître leur drapeau.



Sonali Chandrathilake

Comptes créditeurs

Sonali est originaire de la perle de l'océan Indien, le Sri Lanka. Elle aime passer du temps seule pour réfléchir longuement. C'est lorsqu'elle est seule avec ses pensées qu'elle trouve ses meilleures idées !



Victor Bansria,

Agent des finances et de la paie

Victor a grandi en Inde, a fait ses études aux États-Unis et vit aujourd'hui au Canada. Il aime la randonnée, les voyages et la découverte de la gastronomie internationale.



Dulari Ranathunga,

Agente de la paie et des avantages sociaux

Dulari vit à Yellowknife depuis près de dix ans avec sa famille et considère maintenant la ville comme chez soi sa deuxième maison. La danse, la pâtisserie et le point de croix comptent parmi ses nombreux passe-temps.

MESSAGE DU CONSEIL D'ADMINISTRATION

Il est difficile de croire qu'un mois complet d'école s'est déjà écoulé! Nous avons été ravis de voir autant de familles, d'élèves et de membres de la communauté aux journées portes ouvertes de septembre. L'énergie dans nos écoles était incroyable, et nous remercions le personnel de son accueil si chaleureux.



Barbara Bell
Présidente

Le mois dernier, le conseil d'administration, le personnel du bureau central et les membres de la communauté se sont réunis pour la séance de planification stratégique de la Commission scolaire publique no 1 de Yellowknife (YK1). Merci à toutes les personnes qui se sont jointes à nous et qui nous ont fait part de leurs points de vue. Notre plan stratégique reflète ce que nous sommes : un district ancré dans un apprentissage significatif, qui valorise la collaboration communautaire et qui prépare les élèves pour la vie au-delà de la salle de classe.

En ce qui concerne l'avenir, YK1 sera représenté à l'événement de représentation fédérale à Ottawa en octobre, dans le cadre de notre rôle avec l'Association canadienne des commissions scolaires. Cet événement permet de faire entendre la voix du Nord sur les priorités nationales. Les membres du conseil d'administration continueront également de communiquer avec des leaders de l'éducation dans le Nord, et nous sommes honorés d'être une fois de plus invités par l'Association des commissaires d'école de la Colombie-Britannique à participer à ses séances d'apprentissage et de gouvernance.

Au nom du conseil d'administration, nous vous remercions de votre confiance et de votre soutien. Ensemble, nous bâtissons le meilleur avenir possible pour nos élèves.





ios

Téléchargement de l'appli YK1

Restez à l'affût de ce qui se passe dans nos écoles et notre district!



Android



Ecole Itl'ò (prém. à 5)

5700 51A Avenue • X1A 1G7
(867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/itlo
Facebook: @yk1itlo



Ecole N.J. Macpherson (prém. à 5)

525 Range Lake Road • X1A 3X1
(867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/njm
Facebook: @yk1njm



Ecole Mildred Hall (prém. à 8)

5408 50 Avenue • X1A 1E5
(867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/mhs
Facebook: @yk1mhs



Ecole Range Lake North (prém. à 8)

170 Borden Drive • X1A 3R1
(867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/rln
Facebook: @yk1rln



Ecole intermédiaire William McDonald (6 à 8)

50 Taylor Road • X1A 3X2
(867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/wms
Facebook: @yk1wms



Ecole secondaire Sir John Franklin (9 à 12)

4701 52 Avenue • X1A 2N8
(867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/sjf
Facebook: @yk1sjf